
PROTOKÓŁ  nr 24 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Praworządności, 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska z dnia 25 listopada 2022 r. 

Porządek spotkania:  

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Opiniowanie projektów uchwał. 

3. Zakończenie posiedzenia komisji 

Ad.1 

Posiedzenie komisji o godz. 9:16 otworzył  Przewodniczący Komisji J. 
6 radnych, a nieobecny radny - J. Siwek. 

Radny W. Grzesiak zgłosił  wniosek o poszerzenie porządku obrad o 
tj.,,Zapytania i wnioski". 

W wyniku głosowania członkowie komisji przyjęli wniosek radnego W. 
głosowania: za —4 głosy, wstrzymał  się  - 1, przeciw - 1 głos). 

Konat. Obecnych 

dodatkowy punkt 

Grzesiaka (wynik 

Ad. 2 Opiniowanie projektów uchwał. 

• Nr LIlI/356/22 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od 
Skarbu Państwa - Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

Projekt uchwały przedstawił  Burmistrz Miasta P. Feliński. 

Radny W. Grzesiak zapytał, po co miasto chce tą  działkę  przejąć? 

Burmistrz odpowiedział, że żeby zrobić  ścieżkę  pieszo- rowerową, jako gmina musimy 
uregulować  stan prawny gruntów, które przechodzą  przez tą  ścieżkę, która tak naprawdę  
nie przechodzi przez tereny miejskie. Staramy się  to uregulować. Jednocześnie 
rozmawiamy z ZDW o przejęciu wcześniejszego odcinka. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

• Nr Uli/357/22 w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką  przedstawiła Skarbnik Miasta M. Grad. 
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Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie. 

• Nr U1i/359/22 w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Miasta Swidwin 

Projekt przedstawił  A. Kot Kierownik Wydz. KOŚ. 

Radny W. Grzesiak zapytał, co przez miesiąc czasu, od sesji urząd zrobił  żeby 
poinformować  mieszkańców o podwyżkach? 

Pan A. Kot odpowiedział, że zostały podjęte działania zmierzające do tego, aby 
zminimalizować  opłaty poprzez prawidłową  zbiórkę  selektywną  odpadów. Urząd ze swojej 
strony, kontrolując ZUK, bo to jest firma odbierająca i ona powinna robić  raport z 
nieprawidłowości. My skontrolowaliśmy przed odbiorem nieruchomości, czekając na 
raporty ZUK-u. W trzech sytuacjach ZUK zrobił  raporty, w dwóch nie. Żądamy wyjaśnień  
od ZUK-u, dlaczego nie zrobił  takich działań. Z drugiej strony ZUK robi raporty o 
nieprawidłowościach dla mieszkańców, zarządy wspólnot muszą  wyjaśnić, dlaczego nie 
ma selekcji odpadów z sankcjami, że w przypadku kolejnych takich raportów zostanie 
opłata naliczona podwójnie. Oddźwięk jest bardzo dobry na mieście, bo niektórzy zarządcy 
wywieszają  to na klatkach schodowych, niektóre wspólnoty umieszczają  każdemu 
mieszkańcowi w skrzynce, że brak segregacji będzie powodował  coraz wyższe koszty. 
Widać  wzrost ilości zbieranych odpadów selektywnie. Trzeba będzie to monitorować. 
Stawka 33 É. wychodzi z wyliczeń. Największym czynnikiem kosztotwórczym jest 
zagospodarowanie odpadów zmieszanych. 
Kierownik dodał, że we wrześniu został  rozstrzygnięty przetarg na odbiór odpadów przez 
ZUK. Obecnie mamy 461 zł  za odbiór tony odpadów. W Gminie Swidwin.było 462 A. na 
rok 2022. Przetarg mamy do końca marca, co będzie potem, nie wiemy. Nieprzyjęcie tej 
uchwały spowoduje, że miasto będzie musiało dopłacać  do systemu około 84 tys. 
miesięcznie. 

Radny W. Grzesiak zapytał  ile razy zrobione zostały takie akcje kontrolne w 2022 roku? 

Pan A. Kot odpowiedział, że było to robione sporadycznie. Kierownik dodał, że ZUK 
kontroluje w formie monitoringu 

Radny W. Grzesiak zapytał  o drogę  śmieci do Wardynia. Dlaczego tych śmieci nie 
ważymy u siebie? 

Pan A. Kot odpowiedział, że każdy samochód przewożący odpady musi być  w systemie, 
to jest tzw. ewidencja odpadów. To wszystko jest elektroniczne. Nie ma potrzeby ważenia 
śmieci. Zdarzają  się  sytuacje, że jest rozbieżność, ale jest to błąd ludzki przy 
wprowadzaniu danych. Według kierownika nie ma potrzeby ważenia u nas odpadów, poza 
tym ZUK nie ma wagi. 

Radny W. Grzesiak stwierdził, że się  tym zainteresuje i zapytał, jakie inne sposoby 
miasto przeprowadziło, żeby uświadomić  mieszkańców w ciągu tego miesiąca odnośnie 
nowej stawki? 
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Pan A. Kot odpowiedział, że działania są  od wielu lat: w zabudowie wielorodzinnej na 
altanach śmieciowych jest tablica informacyjna z prawidłową  segregacją  odpadów. Zostały 
przeprowadzone wydruki i kolportaż  ulotek. Był  nowy harmonogram dla mieszkańców 
wraz z ulotkami przypominającymi o segregacji, aplikacja przypominająca o odbiorze 
odpadów. W ubiegłym roku dla szkoły zakupiliśmy robota w kwestii edukacji, szafa na 
elektro śmieci na 3 Marca, utworzenie punktu na PSZOK. 
Według opinii kierownika najlepszy sposób „bat" na mieszkańców, że kara będzie, 
wyższa stawka. Kierownik dodał, że liczył  na rozsądek mieszkańców. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o podwyżkę, czy jej wielkość  jest obligatoryjna? Słupsk ma 
podwyżkę  tylko o 50 gr. 

Pan A. Kot odpowiedział, że to wynika z wyliczeń. Stawki wahają  się  od Świnoujścia do 
Kołobrzegu od 20 zł  do 41 É. Wszystko zależy od odległości do instalacji i od tego, że 
musi zagospodarować  5 frakcji. 
Miesięczny koszt funkcjonowania systemu to 375 tys., w tym 330 tys. od osób fizycznych. 
Przyjęliśmy wzrost o 21% do 33 É. Nie wiemy, jakie stawki będą  w Wardyniu. 

Radny W. Grzesiak zapytał, jakie są  straty w ZUK-u? 

Pan A. Kot odpowiedział, że ZUK na działalności odpadowej ma stratę  na około 150 tys. 
Natomiast zaległości w opłatach są  na około 100 tys., ale cały czas windykujemy. 

Burmistrz powiedział, że nigdy nie zlikwidujemy tego, że wszyscy opłacają, bo są  ludzie 
ubodzy. Są  osoby, którzy nie deklarują  odpowiedniej ilości osób w mieszkaniu. Egzekucja 
jest na dobrym poziomie. 
Burmistrz dodał, że musimy pamiętać, że ceny rosną, koszty paliwa, płac, koszty energii. 

Radny W. Grzesiak zapytał, jakie są  zaległości na 2022 rok. 

Pani Skarbnik 111 tys. zadłużenie osób fizycznych, ogólnie 141 tys. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o wysokość  zaległości w tym roku? 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie może tego sprawdzić. 

Radna I. Markiewicz powiedziała, żeby miasto więcej informowało mieszkańców 
o cenach tony poszczególnych odpadów. 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie. 

• Nr Uli/360/22 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Miasta Swidwin oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą  środków komunikacji elektronicznej 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 
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• Nr L111136 l/22 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta Swidwin 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką  przedstawił  pan A. Kot. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy to nie jest zbyt duża ingerencja w sprawy właściciela 
domku? Radny powiedział, że to jest jego prywatna sprawa gdzie trzyma pojemniki i co z 
nimi robi. Urząd nie powinien ingerować  w te sprawy. 

Kot odpowiedział, że lokalizację  pojemników wyznacza prawo budowlane. Reguluje to zapis 
rozporządzenia ministra infrastruktury, jak wygląda miejsce gromadzenia odpadów. 
Mieszkaniec ma utrzymywać  to miejsce zgodnie z regulaminem żeby nie było 
nieporozumień. 

Burmistrz przypomniał, wjaki sposób były składowane odpady na działce na Kołobrzeskiej. 
To była też  prywatna działka i radnemu to przeszkadzało. Są  różne sytuacje, trzeba spojrzeć  
globalnie, bo wiemy, jakie problemy są  między wspólnotami na temat lokalizacji śmietnika. 

Opinia komisji na temat projektu uchwały pozytywna. 

Ad. 3 

Radna I. Markiewicz przypomniała o sytuacji, która miała niedawno miejsce na ulicach, 
kiedy był  przymrozek i służby spóźniły się  z posypywaniem ulic piaskiem. Radna poprosił  
o to, żeby miasto interweniowało wcześniej do właściwych służb. 

Radny W. Grzesiak zapytał, kto sprząta tereny miejskie na Zatorzu? Radny powiedział, 
że w wielu posesjach leży azbest. Radny zapytał  też  czy mamy prezesa Zuk? 

Burmistrz powiedział, że tak. Prezesem od 1 stycznia będzie Artur Zięba. 

Pan A. Kot dodał, że jest przyjęte zarządzenie na dofinansowanie usunięcia azbestu. 
Zainteresowania nie ma tym tematem 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy jest podpisana umowa na odśnieżanie? Radny zapytał  czy 
może zobaczyć  umowę? 

Radny P. Szyposzyński zgłosił, że na łączniku za SP nr 1 zapada się  ulica przy studzienkach. 
Kolejna sprawa na łączniku z ulicą  Kościuszki, wyjazd zza przychodni lustro jest mało 
widoczne. 

Radny P. Szyposzyński O godz. 10:45 opuścił  obrady. 

Radna I. Markiewicz powiedziała, że pomysł  z PSZOK-iem był  bardzo dobry, ale brakuje 
strony internetowej PSZOK, gdzie były by zdjęcia rzeczy oddawanych do punktu żeby ktoś  
z tego skorzystał. 

Radny J. Konat zapytał, do kiedy będzie czynny Wardyń? 
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Burmistrz powiedział, że jest realizowany projekt poszerzenia składowiska. Temat 
zamknięcia składowiska został  odłożony, na co najmniej 10 lat. 

o godzinie 10:52 salę  obrad opuściła radna I. Markiewicz. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o umierające drzewa na ulicy Poznańskiej? 

Pan A. Kot powiedział, że są  to klony, które tam wyrosły i zostaną  obcięte, a pnie zostaną  
żeby zabezpieczały to miejsce. 

Ad. 4 

Przewodniczący Komisji o godz. 11:05 zakończył  posiedzenie. 

Protokołowała: 
	

Przewodniczący Kmisji: 

M. Tszczuk 
	

Jerzy Kon 
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